
 

Betreft: vragen begroting 
Datum: 26-09-2024 

 

A. 

1. Hoe kijkt college op dit moment naar stand van zaken financiële huishouding? Is er vrees 
voor rampjaren/ravijnjaren tot en met 2028 of heeft men vertrouwen dat we het in Boekel 
goed redden? 
Antwoord: Zoals ook bij de behandeling van de voorjaarsnota door ons is aangegeven, 
geeft de financiële huishouding van de gemeente Boekel geen aanleiding om tot 
bezuinigingen over te gaan. We hebben er alle vertrouwen in dat we ook de komende 
jaren de dingen kunnen doen die we moeten doen. 
 

2. Wanneer kan de raad het voorstel voor een participatieverordening verwachten? 
Antwoord: We zijn met een groot aantal visie aan de slag. Een deel daarvan wordt dit jaar 
afgerond. De verwachting is dat de participatievisie in de loop van 2025 gereed zal zijn. 
 

3. Hoe veel ruimte ziet het college om investeringen in onze samenleving te doen, gezien 
de grootte van de Algemene Reserve? 
Antwoord: De omvang van de Algemene Reserve heeft geen directe relatie met de vraag 
of er wel of niet geïnvesteerd kan worden. De meeste investeringen dienen immers over 
meerdere jaren te worden afgeschreven en drukken in die jaren op de reguliere 
begroting. Het wel of niet doen van investeringen is vooral afhankelijk van de vraag of de 
daarmee gepaard gaande jaarlijkse lasten verantwoord zijn. 
 

4. Hoe zit het de verhouding kosten/baten bij het heffen van toeristenbelasting? 
Antwoord: Die verhouding is positief. De kosten liggen, mede doordat we zijn 
aangesloten bij de BSOB, een lager dan de opbrengsten. 

B. 

5. Wanneer kan de raad het voorstel voor een nieuw wegenbeheerplan verwachten? Welk 
kwaliteitsniveau heeft het college nu voor ogen? 
Antwoord: Het wegbeheerplan 2024-2028 is in het voorjaar vastgesteld door het College. 
Dat is uitvoering.  De raad gaat over het onderliggende beleidsplan. Het werkelijke beleid 
is matig onderhevig aan aanpassingen. Daarom heeft dat nog geen prioriteit gekregen. 
Nu zijn we volop bezig met een inhaalslag met onderhoud aan asfaltwegen. Daarna 
komen de voet- en fietspaden maar daar trekken we samen op met de aanpak 



netcongestie van Enexis. Dat samen optrekken vergt wel meer afstemming van planning 
en kost daarom iets meer tijd alvorens dit tot uitvoer komt. 
 

6. Is het college van mening dat de wegen – met name ook fiets- en voetpaden – in onze 
gemeente voldoen aan het reeds besloten kwaliteitsniveau? Kan het een toelichting 
hierop geven? Onze fractie maakt zich zorgen over de kwaliteit van verschillende wegen 
en paden. 
Antwoord: Ja. Over het geheel ligt ons wegennet er zeer acceptabel bij. Maar er zijn wel 
degelijk stukken die niet voldoen aan onze uitgangspunten. Dat blijkt uit het 
wegbeheerplan 2024-2028. 
 

7. Wanneer worden meer tijdelijke – en goede – fietsvoorzieningen gerealiseerd in het 
centrum van Boekel, gezien het debat over de Voorjaarsnota 2024? 
Antwoord:  Na de uitspraak over de oost-west oplossing willen we aan de slag met het 
MUP. Daarin krijgen de mobiliteitsambities hun definitieve uitvoeringsjaar. Voor een 
goede fietsstructuur is een oost-west oplossing noodzaak. 
 

8. Wat is de stand van zaken van ontwerpen herinrichting Kerkstraat? Zijn hier al schetsen 
of ideeën van/over? Zo ja, dan ontvangt onze fractie deze graag. 
Antwoord: Nee. Deze staat na de herinrichting centrum (gereed 2027) gepland.  

C. 

9. Ontvangt de raad het voorstel voor een Woonvisie nog in 2024? 
Antwoord: Nee, naar verwachting zal het voorstel van de Woon(zorg)visie in januari of 
februari 2025 naar de raad gaan. 
 

10. Wat houdt het faciliteren van sloop van ongewenste bebouwing in het buitengebied in? 
Antwoord: Dit houdt in dat we de sloop van ongewenste bebouwing in het buitengebied 
willen stimuleren. Nu behouden veel initiatiefnemers veelal de opstallen en wordt er 
weinig afgebroken t.b.v. kwaliteitswinst. 
 

11. Hoe staat het met de uitvoering van de motie economisch (centrum)management d.d. 8 
november 2023? 
Antwoord: zie raadsmemo 645239, deze is gedeeld met de raad (via de griffie) op d.d. 15 
augustus: “Naar aanleiding van de motie hebben enkele overleggen plaatsgevonden met 
de Ondernemersvereniging Boekel over centrummanagement. De conclusie van die 
overleggen is dat het onderzoek naar centrummanagement op dit moment te vroeg 
komt.” Voor nadere toelichting verwijs ik u naar de desbetreffende memo. 
 

12. Hoe staat het met de uitvoering van de motie grondprijzen d.d. 14 december 2023? 
Antwoord: Wordt uitvoering aan gegeven. De instrumenten om de positie van starters en 
mensen met een laag inkomen op de woningmarkt te versterken is een onderdeel van de 
Woonzorgprogramma. Dit programma wordt begin 2025 aan uw raad aangeboden. De 
grondprijzen worden gedifferentieerd door uw Raad vastgesteld. Starterswoningen die 
door projectontwikkelaars op de markt worden gebracht zijn compleet. 

  



D. 

13. Heeft het college al concrete ideeën over de invulling van de herijking Beleidslijn 
Vervangings- en Uitbreidingsinvesteringen? Zo ja, welke? Zo nee, waarom (nog steeds) niet? 
De raad heeft niet slechts om een evaluatie verzocht. 
Antwoord: Uw Raad heeft positief besloten op het raadsvoorstel met nummer Z/047237, 
AB/030264. Bij de uitvoering en evaluatie heeft uw raad tevens ingestemd met de 
volgende passage: “lndien uw Raad deze beleidslijn omarmt, zullen we de komende 
raadsperiode bekijken hoe deze beleidslijn zich ontwikkelt en zullen we de beleidslijn 
over víer jaar evalueren. Als iedereen tevreden is kan de beleidslijn worden doorgezet 
naar andere verenigingen”. 

De evaluatie van de beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen 
buitensportaccommodaties staat in het Collegeprogramma opgenomen voor 2024/2025. 

14. Hoe wil het college de motorische ontwikkeling bij de jeugd verbeteren? 

Antwoord: Het gezond, veilig en kansrijk opgroeien van jeugdigen is belangrijk. Vanuit 
preventie jeugd wordt er daarom – in samenwerking tussen en in afstemming met onder 
andere basisonderwijs, Dorpsteam, GGD en Stichting Kwiek – ingezet op de thema’s 
mentaal welbevinden, middelengebruik en bewegen. Om de motorische gezondheid van 
jeugdigen te verbeteren wordt gekeken naar het gymnastiekonderwijs, de fysieke 
leefomgeving en (de toegankelijkheid van) het sport- en beweegaanbod. De gemeente 
heeft een stimulerende en faciliterende rol; de maatschappelijke samenwerkingspartners 
zijn verantwoordelijk voor de uitvoering. 

 
15. Hoe staat het met de uitvoering van de motie investeren in kunst d.d. 8 november 2023? 

Antwoord: In de motie wordt verwezen naar de notitie kunst en cultuur. De notitie is 
inmiddels samengevoegd met Recreatie en Toerisme tot het Programma Vrije Tijd. Hoe 
we omgaan met Kunst wordt in dat programma beschreven. Dit programma wordt in de 
eerste helft van 2025 aan uw Raad aangeboden. 
 

16. Kan het college een tijdspad geven voor de verschillende punten onder dit programma? 

Antwoord: De doelen genoemd onder programma D zijn going concern; daar is 
structureel aandacht voor. De genoemde acties staan gepland voor 2025, waarbij een 
aantal onderwerpen al in voorbereiding, behandeling of uitvoering zijn.  

E. 

17. Kan het college een tijdspad geven voor de verschillende punten onder dit programma? 

Antwoord: De doelen genoemd onder programma D zijn going concern; daar is 
structureel aandacht voor. De genoemde acties staan gepland voor 2025, waarbij een 
aantal onderwerpen al in voorbereiding, behandeling of uitvoering zijn.  

F. 

18. Eén van de doelen is de ‘basis op orde’ binnen het Dorpsteam Boekel. Is deze nu niet op 
orde? Kan het college een toelichting geven? 

Antwoord: De ‘basis op orde’ is een term die door het Ministerie gebezigd wordt: 
gemeenten dienen voorbereid te zijn op alle taken, die vanwege transformaties en 
doordecentralisaties bij gemeenten neergelegd worden. Dit betekent dat de 
gemeentelijke Toegang een stevig (multidisciplinair) lokaal team moet zijn, met 



voldoende kennis en expertise. De juiste hulp dient dichtbij de inwoner te worden 
georganiseerd; ‘domeinoverstijgend’, een integrale aanpak en een professionele 
toeleiding richting de (jeugd)hulp.  

Met het ‘opplussen’ van functionaliteiten en medewerkers binnen het (Dorps)team staan 
we nu sterk en daar zijn we trots op! 

19. Op welke wijzen wil het college de CO2-uitstoot in de gemeente reduceren? We lezen in 
de begroting dat de doelen van de RES waarschijnlijk niet worden gehaald. 
Antwoord: de RES doelstellingen (en het al-dan-niet behalen ervan) worden gemeten 
aan de hand van grootschalige opwek van schone energie. We praten dan over grote 
zonneparken (op land of op dak) of windmolens. Gezien de beperkte ruimte in Boekel 
voor dergelijke initiatieven in combinatie met netcongestie, achten we de kans aanwezig 
dat we de doelstellingen voor 2030 niet gaan halen.  Initiatieven gericht op kleinschalige 
opwek (o.a. zonnepanelen op particuliere daken) en andere projecten om CO2 uitstoot 
te reduceren (o.a. isoleren van de gebouwde omgeving) dragen uiteraard gewoon bij aan 
het reduceren van de uitstoot. Zie hiervoor ook het Duurzaamheidsplan wat eerder in de 
gemeenteraad is vastgesteld. 
 

20. Op welke wijze(n) wil het college zorgen voor beschermde diersoorten? 
Antwoord: We gaan in 2025 van start met de uitvoering van het 
Soortenmanagementplan. Dit een gebiedsgerichte aanpak gebaseerd op ecologisch 
onderzoek en het treffen van mitigerende maatregelen met als doel populaties van 
beschermde soorten weerbaar te maken. Als het goed gaat met beschermde soorten, 
dan kunnen ze tegen een stootje en gaat de uitvoering van tal van ruimtelijke 
ontwikkelingen hand in hand met de bescherming van soorten. 
 

21. Onder de aankomende Energiewet wordt het concept van energiedelen gemakkelijker. 
Welke faciliterende rol ziet het college hierin voor zich? 
Antwoord: de Energiewet is een eerste stap richting energie delen, maar regelt nog niet 
alles wat nodig is om het écht makkelijk te maken. Waar de Energiewet wel in voorziet is 
de mogelijkheid tot cable pooling (het delen van een grote aansluiting). Direct energie 
delen is ook onder de nieuwe Energiewet niet mogelijk zonder “tussenpersoon”. 
Rechtstreeks energiedelen, zonder tussenpersoon en binnen vijftien minuten, wordt nog 
niet mogelijk. Pas eind december 2023 kwam in Brussel een akkoord tot stand over het 
Electricity Market Design. Het ministerie van Economische Zaken moet op basis hiervan 
een apart wetstraject starten om het directe energie delen vorm te geven. De 
implementatie hiervan zal nog zeker 24 maanden in beslag nemen. 
 

22. Waarvoor wordt het extra bedrag Aanpak de Elzen gebruikt? 
Antwoord: De individuele trajecten die samen zorgen voor de gebiedsaanpak De Elzen 
vragen ook in 2025 nog extra aandacht. Hiervoor wordt dit extra bedrag ingezet. 
 

23. Kan het college duidelijkheid geven over het beeld dat ze hebben van de 
energiearmoede in onze gemeente? We hebben de laatste tijd verschillende signalen 
gekregen. 
Antwoord:  Energiearmoede is ook in Boekel een punt van aandacht. Ten opzichte van 
landelijke cijfers ligt het percentage in onze gemeente lager. Ook ten opzichte van 
omliggende gemeenten ligt het percentage voor energiearmoede lager. We zien verder in 



2023 een lichte stijging ten opzichte van 2022 maar nog steeds een daling van het 
percentage ten opzichte van eerdere jaren.  
 
Jaar Betaalbaarheid en 

huiskwaliteit 
Laag inkomen met 
Hoge energierekening 
of  
Woning met lage 
energetische kwaliteit 

 NL Boekel 
2023 4,8% 2,7% 
2022 4% 2,3% 
2021 6,3 3,6% 
2020 6,4 3,7% 
2019 8,6 5,7% 
 


